

# 國立成功大學外籍教師職涯發展計畫

## Call for Proposals: NCKU Career Development Grant for International Faculty

### 一、目的

透過外籍教師職涯發展計畫，建立外籍教師在本校的研究發展基礎，深化「創新」、「跨域」、「國際化」與「在地實踐」，促成國際鏈結及合作，發揮綜效，以提升學術研究水準。

### 1. Project Purpose

Through the NCKU career development grant for international faculty, the University aims to cultivate a robust research environment for our international faculty. By encouraging innovation, interdisciplinary collaboration, global engagement, and grounded practice, the University aims to strengthen international partnerships and elevate the standards of NCKU's academic research.

### 二、申請資格及團隊組成

(一) 團隊組成：總主持人及共同主持人總計 3 人以上，須分別來自本校至少 2 個學院。

(二) 總計畫主持人資格：本校編制內專任助理教授及助理研究員以上之外籍教研人員。

(三) 共同主持人資格：

1. 本校專任助理教授及助理研究員以上之教研人員。
2. 醫學院附設醫院臨床助理教授級以上教師。
3. 任職於國外學術研究機構之教研人員。

### 2. Eligibility Criteria and Team Composition

(1) To foster interdisciplinary collaboration, the principal investigator and co-principal investigator of the project team shall comprise a minimum of three members drawn from at least two different colleges within the university.

(2) Eligibility of the principal investigator: eligible candidates shall be international tenured assistant professors and assistant research fellows or above.

(3) Eligibility of co-principal investigator:

- A. Tenured assistant professors and assistant research fellows or above.
- B. Clinical assistant professors and above in affiliated hospitals.
- C. Faculty and research fellows from overseas institutions.

### 三、計畫申請說明

- (一) 計畫架構：分年核定之多年期單一整合型計畫。
- (二) 計畫執行期限：自 114 年 3 月 1 日至 116 年 2 月 28 日（2 年），採逐年審查，分年核定。
- (三) 提案必須為全新構想，不得沿用或重新整合先前已提交的計畫題目或內容，並且須組成全新的團隊。
- (四) 針對未來社會關鍵議題（定義關鍵議題、闡述其涉及面向並扣合國家發展策略），研擬研究規劃，提出具體可行的創新科技或政策解決方案，執行落地應用及推廣策略。
- (五) 建立與國外大學院校或學術研究機構之雙向鏈結與研究合作交流。

### 3. Project Application Details

- (1) Project framework: A multi-year integrated project (review and approve annually).
- (2) Project implementation period: A two-year project, commencing on March 1, 2025 and concluding on February 28, 2027, with annual reviews and approvals.
- (3) Proposals shall offer novel concepts and cannot be based on previously submitted work, whether within or outside the institution. A newly constituted research team is required.
- (4) To formulate research proposals that identify and analyze critical future social issues, considering their multifaceted nature and alignment with national development strategies. These proposals shall present innovative technological or policy solutions that can be effectively implemented and promoted.
- (5) To establish robust international research partnerships with overseas universities and academic research institutions.

### 四、計畫書內容

- (一) 依前述指引並扣合永續發展目標(SDGs)，內容應包含摘要、關鍵字、領域背景介紹、整合性、研究方法、預期目標、整體經費規劃（本次經費挹注之必要性）、績效說明（關鍵突破、外擴效益及未來規劃）以及參考文獻（限 10 頁內）。
- (二) 主持人資料：國科會個人資料表、近五年學術研究體表現（已出版最具代表性或與計畫內容相關之學術著作，每人至多五篇）。

### 4. Details of the Project Proposal

- (1) Guided by the preceding guidelines and in alignment with SDGs, this proposal shall

incorporate an abstract, keywords, a background review, an integration strategy, a research methodology, specific objectives, an overall budget plan (necessity of this funding), a performance evaluation framework (key breakthroughs, external benefits, and future planning), and references (limited to 10 pages).

- (2) Principal investigator information: A completed NSTC research project personal profile, along with a list of up to five significant publications within the past five years, as evidenced by their scholarly contributions to the field or related to the proposal.

## 五、 審查方式及重點

- (一) 審查方式：邀請相關領域學者專家進行書面審查；必要時，得請計畫主持人及團隊成員出席簡報。
- (二) 考評機制：
  - (1) 獲校內外研究計畫件數。
  - (2) 國際合作件數(含短訪、參與國際組織及國際學術發表等)。
  - (3) 計畫主持人之學術表現及研發能量(含國際共著)。
  - (4) 其它自訂之研究卓越質化與量化指標。

## 5. Review Process and Criteria

- (1) Review process: The proposal will undergo a written review by a panel of experts in related fields. The principal investigator and team members may be required to give an oral presentation.
- (2) Evaluation system:
  - A. Number of research grants obtained.
  - B. Number of international engagements (ex. short visit, participation in international organizations, and international academic presentations).
  - C. Research accomplishments (ex. international co-authored publications).
  - D. Supplementary qualitative and quantitative metrics for assessing research advancement.

## 六、 經費補助、核定及使用原則

- (一) 補助項目：經常門、國外差旅費及資本門。
- (二) 補助額度：每年每案至多新臺幣 100 萬元。
- (三) 本計畫所需經費由教育部補助計畫、校務基金或捐贈款項下支應，經費使用原則須依

本校規定以及相關經費來源規定辦理。

## 6. Principles Governing Grant Support, Approval, and Utilization

- (1) Eligible expenses: Grant funds may be used for general expenses, abroad travel expenses, and capital expenditures.
- (2) Grant amount: A maximum annual grant amount per project is NT\$1 million.
- (3) Grant funds shall be sourced from the Ministry of Education's subsidized projects, the University's endowment fund, or donations. The use of grant funds shall comply with the University's financial regulations and specific terms and conditions of the funding source.

## 七、 成果評估

- (一) 於每年度指定時間內(具體日期由本處另行公告)繳交年度成果報告並進行口頭報告，該報告將由校內外專家學者進行審查，審查結果將作為是否獲得下一年度補助的依據。
- (二) 團隊全體成員應配合參加年度成果發表會。

## 7. Evaluation of Achievements

- (1) An annual progress report shall be submitted by the specified deadline announced by the ORD. In addition, an oral presentation shall also be conducted. Both the report and presentation will be reviewed by internal and external experts. The review results will determine whether funding will be continued for the following year.
- (2) All team members are required to participate in the annual research showcase of the grant.

## 八、 申請程序

- (一) 應由計畫總主持人，依下列規定提具文件向本處提出申請，文件不全或不符規定者，不予受理。
  1. 計畫申請書。
  2. 總計畫及共同主持人之個人資料表，彙整成冊。
- (二) 受理時間：即日起至 114 年 2 月 14 日 (星期五) 前線上送件至本處，逾期恕不受理。
- (三) 送件網址：<https://forms.gle/YbZuLrD5bnRiwTAn9>

## 8. Application Procedure

- (1) The Principal Investigator shall submit the following documents to the ORD for application in accordance with the following regulations. Applications with incomplete or non-compliant documents will not be accepted.

- A. Project Proposal.
  - B. A bound volume containing the overall project proposal and personal profiles of the PI and Co-PIs.
- (2) Applications will be accepted online from the grant announcement date to **February 14, 2025 (Friday)**. All applications shall be submitted to the appointed application link by the deadline. Late applications will not be considered.
- (3) Application link: <https://forms.gle/YbZuLrD5bnRiwTAn9>

#### 九、其他注意事項

本公告未盡事宜，將視實際需要調整及補充規定，另行通知辦理，公告內容以研發處網站刊載為準。

#### 9. Additional Notes

This announcement is subject to change based on evolving circumstances, and will be updated in a subsequent notice. For the most current information, please refer to the ORD website.

#### 十、本計畫聯絡人

研究發展處學術發展組 蔡小姐，校內分機 50921；E-MAIL：[z11109071@ncku.edu.tw](mailto:z11109071@ncku.edu.tw)。

#### 10. Grant Contact Person

Ms. Tsai of ORD (For further inquiries, please contact intel.50921. E-MAIL: [z11109071@ncku.edu.tw](mailto:z11109071@ncku.edu.tw)).